

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

المجلس الوطني الفلسطيني يحمل الاحتلال مسؤولية استشهاد الأسير السايح ويطالب بحماية الأسرى

2019-9-9

حمل المجلس الوطني الفلسطيني، سلطات الاحتلال الإسرائيلي المسؤولية كاملة عن جريمة قتل الأسير بسام السايح، الذي كان يعاني من مرض السرطان طويلة فترة اعتقاله في سجون الاحتلال منذ عام 2015، حتى تاريخ استشهاد بالأمس.

وأكد المجلس في بيان صحفي، اليوم الإثنين، إن هذه الجريمة تضاف إلى سلسلة الجرائم الإسرائيلية بحق الأسرى الفلسطينيين نتيجة سياسة الإهمال الطبي المتعمد بحقهم، في انتهاك صارخ للشروط الصحية والرعاية الطبية للأسرى المنصوص عليها في المواد (29-33) من اتفاقية جنيف الخاصة بمعاملة أسرى الحرب والمؤرخة في 12 آب/أغسطس 1949، الأمر الذي أدى إلى ارتفاع عدد الشهداء الأسرى إلى (221) أسيراً داخل سجون الاحتلال منذ عام 1967.

وأضاف: أن الاحتلال ينتهك بالأساس ذات الاتفاقية التي نصت على معاملة الأسرى الفلسطينيين معاملة أسرى حرب، وحظرت على القوة الحاجزة (إسرائيل) نقلهم إلى خارج الإقليم المحتل (فلسطين)، كما حظرت "على الدولة الحاجزة أن تقترب أي فعل أو إهمال غير مشروع يسبب موت أسير في عهدها، ويعتبر انتهاكاً جسيماً لهذه الاتفاقية".

ودعا الجهات الحقوقية والإنسانية الدولية وفي مقدمتها منظمة الصليب الأحمر الدولي فتح تحقيق بشأن جرائم الإهمال الطبي بحق الأسرى، والاضطلاع بواجباتها بالضغط على الاحتلال الإسرائيلي لتطبيق الاتفاقيات الدولية والإنسانية ذات الصلة بحماية الأسرى الفلسطينيين والبالغ عددهم نحو 6 آلاف أسير، ومعاملتهم وفقاً لنصوصها.

وحذر المجلس الوطني من مصير ما يقارب من (700) أسير فلسطيني يعانون من أمراض مزمنة وخطيرة، منهم حوالي (160) أسيراً بحاجة إلى علاج فوري خارج سجون الاحتلال لإنقاذ حياتهم من الموت الذي يوشك أن ينال منهم، مؤكداً ضرورة الإسراع في محاكمة قادة الاحتلال في المحكمة الجنائية الدولية على تلك الجرائم وغيرها.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. _____

Date _____



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : _____

التاريخ : _____

The Palestinian National Council (PNC) holds the Israeli occupation responsible for the death of the prisoner Al-Sayeh and demands protection of prisoners

9th of Sep. 2019

The Palestinian National Council (PNC) held the Israeli occupation authorities fully responsible for the killing of the prisoner Mr. Bassam Al-Sayeh, the martyr who suffered from cancer during his detention in the Israeli jails since 2015, until his death yesterday.

In a press statement on Monday, PNC affirmed that this crime adds to the series of Israeli crimes against Palestinian prisoners as a result of deliberate medical negligence against them, in flagrant violation of the health conditions and medical care of prisoners set forth in Articles (29-33) of the Geneva Convention relative to the Treatment of Prisoners in time of war, dated August 12, 1949, the violation led to the rise in the number of prisoners martyrs to (221) prisoners inside the prisons of the occupation since 1967.

The occupation violates the same agreement, which provided for the treatment of Palestinian prisoners of war, PNC added, and prohibited the detaining force (Israel) from transferring them out of the occupied territory (Palestine), and also prohibited "The Detaining Power to commit any unlawful act or omission which causes the death of a prisoner in its custody and is a grave breach of this Convention."

PNC called on international human rights and humanitarian organizations, especially the International Committee of the Red Cross, to open an investigation into the crimes of medical negligence against prisoners and to carry out their duties by pressuring the Israeli occupation to implement international and humanitarian conventions related to the protection of Palestinian prisoners, whom are about 6,000 prisoners, and treat them according to its provisions.

PNC also warned of the fate of nearly 700 Palestinian prisoners suffering from chronic and serious diseases, including about 160 prisoners in need of immediate treatment outside the prisons of the occupation, to save their lives from death, which is about to get them, stressing the need to speed up the trial of the Israeli occupation leaders in the International Criminal Court for those and other crimes